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Referat fra møte mellom avtalepartene i jordbruksoppgjøret 30.102003 

Med bakgrunn i henvendelse fra Norges Bondelag vedrørende markedssituasjonen for kumelk 
kom avtalepartene i jordbruksoppgjøret sammen for å drøfte mulige tiltak for å sikre 
markedsbalanse i 2003.  
 
TINE redegjorde innledningsvis for situasjonen. Med virkning fra august/september i år 
opplevde TINE en betydelig svikt i leveransene fra melkeprodusentene, mens salget har vært 
som prognosert. Denne svikten har senere hatt en vedvarende/forsterkende tendens. Frem til 
tidspunktet for svikten var leveransene imidlertid om lag som prognosert. Det er foreløpig 
usikkert hva som er årsakene til den oppståtte situasjonen. Behovet for økt tilfang ble anslått 
til å være ca. 10 mill. liter melk frem til årsskiftet. 
 
Det ble fra Norges Bondelag og Norsk Bonde- og Småbrukarlag sin side gitt klart uttrykk for 
at det var ønskelig med tiltak som gir mulighet for økt kumelkproduksjon mot slutten av året. 
 
Det er fast praksis at melkekvoter for det kommende år fastsettes i forbindelse med de årlige 
kvotedrøftingene som foregår i november/desember. På den bakgrunn var partene enige om at 
markedsproblemer som inntreffer så vidt sent på året, normalt ikke skal gi grunnlag for å 
endre allerede fastsatte kvoter. Som et ekstraordinært tiltak for å avhjelpe den akutte 
situasjonen, ble partene imidlertid enige om å åpne for at produksjon av kumelk på inntil 2 % 
ut over kvote fra den enkelte melkeprodusent kan unntas fra overproduksjonsavgift for 2003. 
 
Landbruksdepartementet vil følge dette opp gjennom nødvendige bestemmelser knyttet til 
regelverket for overproduksjonsavgift for melk. 


